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CONTEXT

We werken in Zuid Limburg in 
de integrale onderwijskolom 
nauw met elkaar samen. Dit om 
onze talenten tot hun maximale 
recht te laten komen. En om 
daarmee aantrekkelijk te zijn voor 
werkgevers en vestigers in de 
regio.

We doen dit op 
een systemische manier.

Aan de onderzoekskant werken we 
samen in Communities for Development. 
Hierin wordt onderzoek gedaan 
naar de nieuwste technologische 
ontwikkelingen (HBO en WO) en het 
MBO sluit hier vaktechnisch bij aan. 
Pedagogisch-didactisch worden deze 
kennis en vaardigheden omgezet in 
passende lesinhoud voor de technische 
opleidingen.
 

Daarnaast hebben we aan de 
arbeidsmarkt kant Communities of 
Practice. Hierin brengen we zaken 
in de praktijk, gebaseerd op de 
nieuwe technologische inzichten en 
mogelijkheden uit de onderzoekslijnen. 
Van hieruit leiden we dan ook studenten 
naar de arbeidsmarkt op de voor hen 
passende plekken. Dit is niet beperkt tot 
het MBO, maar ook van toepassing voor 
de HBO studenten.
 
Het bedrijfsleven participeert in beide 
communities. Enerzijds om zelf ook 
bij te blijven, anderzijds om praktische 
toepassingen te kunnen proberen en 
personeel te werven en bij te scholen 
waar nodig.
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In de communities brengen we docenten 
bij elkaar. Samen in 1 team werken ze 
aan de vaktechnische en pedagogisch/
didactische elementen. Nu nog per 
kolom apart, maar ook dat gaan we 
steeds meer samen doen dwars door 
de kolommen heen. Ons ijkpunt hierbij 
is de inrichting van onze maatschappij 
en hoe de maatschappij tegen rollen en 
modellen aankijkt. In bijgaand plaatje is 
dat uitgewerkt. Door dat te doen krijgen 
we een logische indeling die ook aansluit 
bij de drijfveren van mensen.
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Een randvoorwaarde voor deze aanpak 
zijn gezamenlijke locaties. Waar de 
studenten in de doorlopende leerlijnen 
elkaar kunnen treffen, maar waar 
ook de projecten plaatsvinden. De 
praktijkruimtes met verbinding met het 
bedrijfsleven.

Dat vraagt er dus om in de bestaande 
vastgoedportefeuilles te gaan 
veranderen en meer praktijkonderwijs 
in de nabijheid van het bedrijfsleven 
en samen met de hele onderwijskolom 
vorm te gaan geven.
 
Belangrijkste is dat de samenwerking en 
inrichting door de onderwijsinstellingen 
zelf ingeregeld kan worden en 
het aankomt op de onderlinge 
samenwerking en vertrouwen. Het helpt 
niet dat bij instrumentaria als subsidies 
de aanvrager maar één type onderwijs 
kan zijn en er bijvoorbeeld geen 
gezamenlijke aanvragen van MBO en 
HBO kunnen, terwijl ze de facto wel nauw 
samenwerken in de praktijk. 

Ook moeten in deze lijn 
onderzoeksgelden meer verticaal, 
dwars door de kolom heen in hun 
samenwerkingen op inhoud ingezet 
kunnen worden.

ASSOCIATE DEGREE

Voor het Associate Degree is nog een 
aantal specifieke elementen genoemd in 
het overleg genoemd:

• Is nu HBO ingestoken. Het MBO 
 zou hier een gelijkwaardiger positie 
 in moeten krijgen.

• Het MBO moet de ruimte krijgen om 
 meer ontwikkelcapaciteit hiervoor 
 vrij te maken. 

• BTW is een lastige problematiek 
 in de kosten.

• Op MBO moet deelname aan 
 de lectoraten mogelijk zijn en 
 niet zich beperken tot alleen 
 docent scholingsuren.
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HOE ZIEN WE NU DE 
NABIJE TOEKOMST?

We kijken terug op een zeer constructief 
en positief gesprek met veel openingen. 
Tegelijkertijd realiseren we ons dat het 
niet eenvoudig is om een aantal zaken 
veranderd te krijgen en dit ook lange 
adem vergt. En tevens ook andere 
collega’s binnen OCW en mogelijk ook 
van andere departementen.

Graag blijven we met jullie in gesprek 
en waar nodig ook met collega’s van 
jullie die voor deze materie nodig zijn. 
We zien hierbij de volgende dossiers/
bespreekpunten voor de komende tijd:

• Associate Degree
Graag blijven we met elkaar in overleg 
hoe we de genoemde punten beter 
geaccommodeerd kunnen krijgen 
in de bestaande wet/regelgeving. 
We begrijpen dat er binnenkort een 
consultatie start, graag zouden we hierin 
willen participeren om onze punten 
kenbaar te maken.

• BTW problematiek
Dit is een meer generiek probleem 
in samenwerkingen onderwijs – 
bedrijfsleven. Graag zetten we dit hoog 
op de agenda, omdat dit aspect vele 
partijen in heel Nederland raakt en het 
al meermaals ook geadresseerd is. Dit 
vraagt ook om interdepartementaal 
overleg.

Concrete vraag hier is bij wie we 
zouden moeten zijn om dit te 
veranderen?

• Meer faciliteren van samenwerking 
 tussen kolommen
Dit ziet op een aantal aspecten in meer 
bredere zin. Dit betreft:
o Samen kunnen indienen van
 voorstellen, waar het nu slechts vanuit 
 1 kolom mag, maar de samenwerking 
 ertussen wel wordt toegejuicht;
o In onze specifieke grensregio 
 zouden we ook graag willen zien dat 
 samenwerking met instelling vlak 
 over de grens net zo goed mogen als 
 met instellingen vele kilometers 
 verder (uiteraard mits aan 
 kwaliteitseisen voldaan is)
o Het meer flexibel kunnen inrichten 
 van modules in het onderwijs, 
 inclusief een flexibele vorm van 
 financiering hierbij. Dit speelt veel 
 meer in op de behoeften van onze 
 maatschappij.
Dit zijn onderwerpen die wat breder zijn. 
Onze concrete vraag is met wie we nog 
verder binnen OCW zouden moeten 
spreken om dit op de agenda te krijgen.

• Vastgoedopgave
Dit is een meer strategische verhaal 
en iets dat speelt op de middellange 
termijn. Dit is een onderwerp dat bij jullie 
bekend moet zijn, maar eerst zullen wij 
intern met onze colleges nog verder dit 
verhaal concretiseren, vooraleer er een 
(mogelijk) concrete vraag naar het Rijk 
gaat. Zoals het er nu naar uitziet, zal dit 
een claim worden onder bijvoorbeeld 
Groeifonds of herstelfondsen, omdat 
hierin nadrukkelijk om infrastructurele 
investeringen gevraagd wordt.



6

VRAGEN OVER
DE INHOUD? 

Maurice Lambriex
Adviseur CHILL

Ferdinand van kampen
Directeur VISTA college, Technology

Peter Princen
Directeur Hogeschool Zuyd

Margot Felix
Programma manager CoP 

grafisch design
we are KACE  /  www.wearekace.studio


